
 

BEYOĞLU PLANLAMA ÇALIŞMALARI TURİZM SEKTÖR TOPLANTISI 

TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 

İBB İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından yürütülen Beyoğlu Strateji 

Planı çalışmaları kapsamında turizm sektör temsilcilerine süreç hakkında bilgilendirme yapılmış; 

katılımcıların yaptıkları çalışmalar, Beyoğlu’na dair fikirleri, sürece ilişkin görüş ve önerileri alınmıştır.  

TOPLANTI TARİHİ VE YERİ 

08.06.2021 / ONLINE 

KATILIMCILAR: 

İBB Şehir Planlama Müdür Yardımcısı: Sema REYHAN 

İBB Şehir Planlama Müdürlüğü Katılım Koordinatörlüğü: Miray ÖZKAN, Bengi ÇAKMAK, Burcu YANAR, 

Sibel DÜNDAR, Gözde AĞARTAN ÜNALDI, Eda MUTLUAY 

İBB Şehir Planlama Müdürlüğü Beyoğlu Plan Ekibi: İrem ÖZTEMİZ, Emre MUŞLU 

BİMTAŞ İletişim Kooperasyon: Cansu YAPICI, Esra TURGUT 

TÜROB Dış İlişkiler Uzmanı: Ferbal Yaman 

TÜRSAB Yönetim Kurulu Üyesini Temsilen: Berna AKAR 

TURYİD Yönetim Kurulu Başkanı: Ayhan Çarıkçılar 

TURYİD Genel Koordinatör: Vedat Dilber 

İstanbul Rehberler Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı: Esmeray Akar 

Gastronomi Turizmi Derneği Genel Sekreteri:  Levent Eren 

Gastronomi Turizmi Derneği Yönetim Kurulu Üyesi: Önder Dinler 

İstanbul Otelciler Esnaf Odası Yönetim Kurulu Üyesi: Ahmet Çelik 

Toplantı, İBB Şehir Planlama Müdürlüğü, Katılım Koordinatörlüğü’nden Bengi Çakmak’ın 

moderatörlüğünde yapılan “Beyoğlu İlçesi Strateji Planı Katılımcı Planlama Çalışmaları” sunumu ile 

başlamıştır. 

Esmeray AKAR:  

-İBB’nin Beyoğlu Belediyesi ile koordine olup olamayacağı ve İBB’nin yetki alanlarının nereler olduğu 

sorulmuştur. 

-Beyoğlu, turizm açısından Çukurcuma, Karaköy, Talimhane’yi kapsayan büyük bir alan ve birçok sorun 

alanını oluşturmaktadır. Çözüm önerileri açısından herhangi bir icraat yapılmamaktadır. 

-Katkı sunulabilecek her konuda Beyoğlu ve Taksim’i güzelleştirmek ve insanca daha yaşanabilir hale 

getirmek için çalışmalara devam edilecektir. 

-Beyoğlu’na ve İstanbul’a gelen yerli ve yabancı turistlere şehri  temsil edecek şekilde güvenlik, 

misafirperverlik gibi değerler gösterilebilmelidir. 



-Kente mikro ve makro düzeyde döviz kazandıracak tüketim manipülasyonları yapılabilmelidir. Bu da 

ancak iyi bir imaj oluşturarak yaratılabilir. Bir öneri olarak Beyoğlu’ndaki Pasajlara (Örneğin Garibaldi 

Binası) turlar düzenlenebilir, buralarda çeşitli çalıştaylar gerçekleştirilebilir. 

-Gastronomi alanında Beyoğlu’nda yerel ve yabancı misafirler ile yapılacak molalar için açık alanlara  

ihtiyaç vardır.  

-İstanbul Turizm Komisyonu kurulduğundan beri bazı komisyonlar oluşturulmuş ve turizm çalıştayı 

yapılmıştır. Çıkan turizm çalıştayı kitapçığında bütün İstanbul’u kapsayan bazı pilot projeler hazırlanmış 

ve sorunlar dile getirilmiştir. Bunlar İBB için birer kaynak olabilir.  

-Çeşitli birimler ile yapılan toplantılar doğrultusunda, İBB sorunların çözümüne odaklanmalıdır. Yapılan 

toplantılar teoriden ziyade pratiklere yönelik olmalı, en rasyonel/efektif sonuçları almak üzerine 

pratikte çözümler üretilmelidir. 

-İstiklal Caddesi’nde tramvay çevresinde Taksim meydanına kadar genişleyen, pop-up standları olan, 

su öğesi barındıran dünya standartlarında bir meydan barındıran, Avrupai Bulvar şeklinde bir bulvar 

olmalıdır. 

Ahmet ÇELİK:  

-Turizm Koordinasyon Toplantısı’nda bu konulara benzer konular üzerinde çalışılmıştır. Otellerin 

önünde turistlerin indirilmesi için bırakılan cepler, engellilerin yürümesine engel olan kaldırım 

sorunları, kamu kaldırımlarının işgali vb. konuların düzeltilmesi için acil eylem planı adı altında bazı 

çalışmalar yapılmıştır. Fakat sonrasında çözüm önerileri getirilememiştir. 

- Otelcilerin taleplerini dinlemek için otelcilerle İBB’nin toplantı yapması ve onların taleplerini 

dinlemesi gerekmektedir. 

- Dernek üyelerine cevap verilebilmesi için İBB’den geri dönüşler alınması gerekmektedir.  

-Turizm Çalıştayı’nda Eğitim Turizmi Komisyonu’nda bir buçuk yıldan beri sadece bir adet toplantı 

yapılmıştır. Çözüm odaklı çalışmalar yetersizdir. 

Ayhan ÇARIKÇILAR: 

-Beyoğlu’nda TURYİD’in birçok üyesinin restoranı bulunmaktadır ve pandemi sürecinde restoranların 

açık alanlarına olan ihtiyaç artmıştır. Açık alanların kullanılması için Beyoğlu’nda İBB’nin destek vermesi 

gerekmektedir. 

-İstiklal Caddesi’nde İBB’nin tanıtım araçları ve ekranları bulunmaktadır. özellikle tünel meydanındaki 

araç ve ekranlar bazı dükkanların önünü kapatmakta ve iş yapmalarını engellemektedir. Dükkan 

cepheleri kapandığından ötürü bir engelleme söz konusu olduğu için araçların başka bir yere 

kaydırılması gerekmektedir.  

- Avrupa belediyelerinde olduğu gibi, restoranlara açık alan desteği sunulabilir.  

-Restoranlar olarak açık alanlarda hizmet ederek turizme daha fazla katkı vermek için talepte 

bulunmaktadır. 

-Beyoğlu İstiklal Caddesi’nin batılı bir bulvar şeklinde düzenlenmesi gerekmektedir. 

-İlçe belediyesi ile koordinasyon yapılarak yol alınması gerekmektedir. 



-Galataport’tan başlayarak İstiklal Caddesi ve Taksim’e kadar bir turizm hareketi olacaktır.  

-Kafe ve restoranların açık alanları kullanamaması, tünel meydanında konuşlanmış olan İBB araçları 

turizme engel oluşturmaktadır. 

Berna AKAR: 

-TÜRSAB tarafından kültür ve sanat alanında birçok mekan restore edilmiştir, bunlardan biri de 

Beyoğlu’ndaki Garibaldi Binası’dır. Beyoğlu’na uzun bir zaman sonra bir kültür ve sanat merkezi 

katılmaya çalışılmıştır.  

-TÜRSAB üyelerinin de bu konulardaki talepleri, beklentileri, önerileri alınmalıdır. 

-Garibaldi Binası’nda herhangi bir toplantı veya etkinlik düzenlenebilir. Hem binayı hem de binada 

yapılan restorasyon çalışmasını görmek açısından ilerideki bir tarihte, tiyatrolar da açıldığında, pasajda 

bir etkinlik gerçekleştirilebilir. 

Ferbal YAMAN: 

-İBB ve yerel idarenin sınırları farklı olabilmektedir. Özellikle Talimhane oteller bölgesi olduğu için 

burada uzun süredir devam eden asayiş ve bir imaj sorunu söz konusudur. Akşam belirli saatlerden 

sonra ve sabah saatlerinde asayiş sorunları ortaya çıkabilmektedir. 

-Havabüs otobüsleri yolcuları Talimhane bölgesinde indirdiği için bir karmaşa yaratmaktadır.  

-Beyoğlu bölgesinde taksilerle ilgili misafirler tarafından birçok şikayet alınmaktadır. Bu tarz asayiş ve 

imaj sorunları için çalışmalar yapılması gerekmektedir. 

Önder DİNLER: 

-Beyoğlu gastronomik ve turistik açıdan görsel bozulmalar içerisindedir. Esmeray Hanım’ın söylediği 

gibi İstiklal Caddesi’nde kafe ve restoranların olduğu, yaya kullanımının devamlı var olduğu bir kullanım 

gerekmektedir. 

-Belediyenin yatak arzı ve talebi ile ilgili bir fizibilite çalışma yapması önem arz etmektedir. Gastronomi 

ve turizm sektörü için kafeler, restoranlar, barlar geçmişte Beyoğlu’nun can damarını oluşturmaktaydı, 

fakat şu anda ciddi bir kayıp yaşanmaktadır. 

-Beyoğlu Talimhane bölgesi oteller bölgesi olmasına rağmen ciddi bir keşmekeş içindedir. En azından 

bölgede bir tabela sisteminin oluşturulması, buradaki otellere gelen insanları yönlendirme açısından 

önemli olacaktır. 

Vedat DİLBER: 

-Yapılan çalışmalar kağıt üstünde strateji ve önerilerin belirlenmesi gibi çok fazla teorik ilerlemektedir. 

Bu çalışmaların fiiliyata geçmemesi asıl problemi oluşturmaktadır. Kısa, orta ve uzun vadede 

aksiyonların belirlenmesi için çok fazla yeni ampirik çalışmaya gerek duyulmamaktadır. Çözüm odaklı 

olunmalı ve İBB’nin yetki sınırları içerisindeki konular üzerinde çalışılması gerekmektedir.  

 

 

 



 

 

İBB ŞEHİR PLANLAMA MÜDÜRLÜĞÜ 

-Bir strateji planı yapıldığı için Beyoğlu'nun tüm konularını kapsayan ve bilgiyi, talebi, ihtiyacı 

öğrenmeye ve paylaşmaya çalışılmaktadır. Bu süreçte ihtiyaçlar tanımlanmakta ve paydaş profili 

belirlenmektedir. 

-Bazı konulardan sorumlu kurum ilçe belediyesidir.  

-Stratejik Plan çalışmasında ilgili paydaşlar belirlenerek işlerin tanımlanması düşünülmektedir.  

-Çalışma grupları için acil olan bazı konular özelinde erken çalışmalar başlatılabilir. Turizm ile ilgili daha 

önceden yapılan toplantılarda örgütlü temsiliyet var olduğundan ötürü çalışma grupları 

bulunduğundan, çalışma sürecini daha önceden başlatmak mümkün olabilir. 

-Amaç sadece turizm ile ilgili öneri ve talepleri toplamak değildir. Beyoğlu’nun kültür-sanat, sosyal 

yapısı gibi başka önemli konuları da bulunmaktadır ve turizm, bu konuların birçoğu ile ilişkilidir. 

-Beyoğlu’nda, iletişim ofisleri ve mobil iletişim araçları ile plan süreci desteklenecektir. 

-Stratejik Plan çalışmaları konusuyla ilgili olarak ilçe belediyesi ile görüşmeler yapılmakta ve ilçe 

belediyesi, toplantılara davet edilmektedir. Bütün kurumların sürece dahil edilmeye çalışıldığı bir 

katılım süreci tasarlanmaktadır ama bu durum, kurumların zorla sürece dahil edilmesi şeklinde 

değildir. Katılımın sınırları, sürecin devamında anlaşılacaktır. 

-BİMTAŞ tarafından turizm platformu raporları hazırlanmıştır. Çalıştay raporundan gelen önerilen 

Beyoğlu'na indirgenerek çalışma sürecine dahil edilecektir. 

-Beyoğlu turizmine ilişkin çalışmalara başlanması için süreçte öneriler değerlendirilebilir. Süreç 

içersinde oluşturulacak olan proje paketleri, tarihi-kültürel miras, kamusal alanların kullanımı vb. başka 

konuları da içermektedir. Bu grupların taleplerini de içerecek şekilde hepsinin birlikte 

değerlendirilmesi gerekmektedir. Çünkü, farklı çalışma gruplarıyla çatışan konular da bulunacaktır.  

-Bu süreç başından beri sadece bir döküman üretilmesi şeklinde ilerlememektedir. Hızla bir şekilde 

aksiyon alabilecek süreci başlatmak asıl niyeti oluşturmaktadır. 

- Sivil toplum tarafından yapılan pek çok rapor, çalışma bulunmaktadır. Bu çalışmaların sürece dahil 

edilerek incelenmesi ve değerlendirilerek aksiyona dönük sonuçlarının çıkarılması asıl hedefi 

oluşturmaktadır.  

 

 


